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REPUBLIKA  SLOVENIJA 

STROKOVNI SVET RS ZA 

IZOBRAŽEVANJE ODRASLIH 

1000 Ljubljana, Masarykova 16 

    tel.: (01) 400 5200 

 

 

Številka: 013-15/2024/13 

Datum:  15. 2. 2024 

 
                                                                             ZAPISNIK 

 

121. seje Strokovnega sveta Republike Slovenije za izobraževanje odraslih,  

ki je bila v sredo, 14. 2. 2024, ob 13. uri na daljavo (MS Teams) 

 

Prisotni člani: dr. Sonja Kump, Suzana Kljun, Bojana Sever, Gregor Sepaher, mag. Brigita Kruder, 

Mateja Gerečnik, Eva Mermolja, Dragica Glažar, mag. Jasna Kržin Stepišnik, Nada Uršič Debeljak,  
Odsotni člani: dr. Borut Mikulec, dr. Matej Forjan, mag. Ines Gergorič, Irena Kuntarič Hribar, Sanja 

Leban Trojar 

Ostali prisotni: mag. Branka Hrast Debeljak, Teja Dolgan (obe MVI), dr. Nataša Potočnik, dr. Tanja 
Rupnik Vec, Natalija Žalec, mag. Jasmina Mirčeva (vse ACS) 

 

Člani SSIO so soglasno sprejeli predlagani dnevni red: 

  
1. Sprejem zapisnika 120. seje   

2. Izhodišča za prenovo programa Osnovne šole za odrasle 

3. Predstavitev raziskave: Udeležba odraslih v vseživljenjskem učenju: stanje, značilnosti in razlogi 
(ACS - zaključek raziskave: julij 2023). 

4. Razno 

 

 
Ad 1.   

Člani niso imeli pripomb na zapisnik 120. seje z dne 24. 1. 2024.   

 
Pri tem so predstavniki Ministrstva za vzgojo in izobraževanje člane obvestili, da je pobuda SSIO  Vladi v 

zvezi z raziskavo PIAAC, ki se je vrnila na ministrstva, s strani ministra dr. Darja Felda vrnjena Vladi v 

odločanje.  
 

SKLEP 1/121: Člani Strokovnega sveta RS za izobraževanje odraslih sprejemajo zapisnik 120. seje SSIO 

z dne 24. 1. 2024. 

 

Ad 2. 

Izhodišča za prenovo programa Osnovne šole za odrasle je predstavila  dr. Tanja Rupnik Vec.  

 

Komisija za obravnavo strateških vprašanj – poročala je predsednica mag. Brigita Kruder – je 7.2. 

2024 na svoji 40. seji obravnavala gradivo in sprejela  

»SKLEP 2/40: Komisija za obravnavo strateških vprašanj se je seznanila z izhodišči za prenovo 
programa Osnovna šola za odrasle in  ocenjuje, da je gradivo primerno za nadaljnjo obravnavo.    

Komisija predlaga predlagatelju popravke oz. dopolnitve iz razprave in se strinja, da se mu zato 

posreduje zapisnik te seje, predvidoma v petek, 9.2.2024.« 
Povzetki iz razprave na komisiji, o katerih so se člani strinjali, da jih je potrebno v gradivu ustrezno 
preveriti oziroma popraviti: 

- ustrezno navesti vire in tehnično urediti dokument (številčenje strani),  

- digitalna in zelena pismenost sta temeljni kompetenci, ki v smislu načel nista poudarjeni, si pa 
brez njiju ne predstavljajo sodobne osnovne šole za odrasle,    
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- natančneje definirati posamezne navedbe v gradivu  

(na primer:  če se navede smernice za pripravo javnoveljavnih programov, je potrebno znotraj njih 
definirati  modularnost kaj to je in kakšna je itd.),  

- predlagajo dopolnitev določenih navedb in sklicevanj v gradivu   

(na primer: sklicuje se na 2 raziskavi oziroma 2 zbiranja podatkov, ki jih je pripravil ZRSŠ,  ni pa 
navedene povezave do njih oz. vira),  

- predlagajo pregled navedb oz. stavkov, ki so brez pojasnil lahko le predsodki, na primer:   

o stavek »da romi hitreje pozabljajo že osvojeno znanje in, da je to izredno hitro, v 

primerjavi z ostalimi« - zapisati, ali je takšna trditev iz raziskave ali iz izkustva;  
o »ženske imajo močnejšo intrinzično motivacijo, moški pa ekstrinzično”;  

- da se v gradivu omeni možnost izobraževanja na daljavo oziroma se smiselno prilagaja 

enakovrednemu standardu programa osnovne šole,  
- glede inkluzije menijo, da je potrebno za njeno izvedbo v praksi veliko postoriti.  

  

V razpravi  so se člani strinjali s pripombami komisije in dodatno opozorili na terminologijo, saj pojem 
starejši odrasli v andragogiki opredeljuje ciljno skupino odraslih, starejših nad 65 let, zato je potrebno 

to terminologijo popraviti. Opozorili so na  neskladje zadnjega odstavka Uvoda v skladu z napovedano 

strukturo besedila.  

 
Člani so opozorili da izhodišča ne morejo biti le opažanja in je gradivo tako pomembno, da je potrebno 

navedbe in evalvacije v njem, na katere se ACS sklicuje in so interne narave, objaviti. Direktorica ACS 

meni, da je raziskava med izvajalci, narejena leta 2021 na ACS, strokovno narejena in jo lahko objavijo 
na spletnih straneh ACS ter v gradivo nanjo dodajo povezavo.  

 

Glede stereotipa morebitne  digitalne odvisnosti je predlagatelj   pojasnil, da je le ta vključena v kemične 

in ne kemične zasvojenosti, da se bo lahko tudi zanje predvidelo morebitno dodatno strokovno pomoč. 
  

Predsednica je predlagala sklep, ki so ga člani soglasno sprejeli: 

 
SKLEP 2/121: Strokovni svet RS za izobraževanje odraslih (SSIO) v skladu s 27. členom Zakona o 

organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja daje pozitivno mnenje k Izhodiščem za prenovo 

programa Osnovne šole za odrasle, kot ga je predlagal Andragoški center Republike Slovenije, ob 

pogoju, da predlagatelj ustrezno preveri oziroma popravi  gradivo in sicer: 
- navede vire in dokument tehnično uredi (številčenje strani),  

- vključi digitalno in zeleno pismenost, ki sta temeljni kompetenci in si brez njiju ne 

predstavljajo sodobne osnovne šole za odrasle,    

- natančneje definira posamezne navedbe v gradivu in se pri njihovem sklicevanju  navede vire, 

- preveri navedbe oz. stavke, ki so brez pojasnil lahko le predsodki oz. stereotipi, 

- omeni možnost izobraževanja na daljavo in izhodišča smiselno prilagodi  enakovrednemu 

standardu programa osnovne šole,  

- preveri oziroma pojasni terminologijo (starejši odrasli),  

- popravi oziroma uskladi Uvod z napovedano strukturo besedila. 

 

Ad 3. 

Mag. Jasmina Mirčeva je predstavila raziskavo: Udeležba odraslih v vseživljenjskem učenju: stanje, 

značilnosti in razlogi (ACS - zaključek raziskave: julij 2023). 
  

Člani sveta so pohvalili dobro pripravljeno raziskavo in  menijo, da so sklepi in priporočila v raziskavi 

zelo dragoceni. Glede pripombe, da vseživljenjsko učenje ni enako izobraževanju odraslih, mag. 
Mirčeva pojasni, da so morali uporabiti to terminologijo, so pa uvodoma v raziskavi navedli, da gre za 

izobraževanje odraslih.  

  

Ad 4. 

Predsednica je ponovila, da se pričakuje gradivo Metodologija za spremljanje ReNPIO 2022-2030, ki 

ga Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje še vedno ni pripravilo, SSIO pa na to vedno znova opozarja. 
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Predsednica je sejo zaključila ob 15.00 uri. 

 

    

Zapisala: 
mag. Mojca Miklavčič                                               

 

        dr. Sonja Kump   

                                                                                         predsednica SSIO 
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